

**ЕТЖ, АЕК, ең төменгі күнкөріс деңгейі
1995 - 2025 жылдар аралығы**

Айлық есептік көрсеткіш (АЕК)	Жалақының ең төмен мөлшері (ЕТЖ)	Базалық әлеуметтік төлемдердің мөлшерлерін есептеу үшін ең төмен күнкөріс деңгейінің шамасы	Негіз
2025 жыл			
АЕК 2025 жылғы 1 қаңтардан бастап - 3 932 теңге	ЕТЖ 2025 жылғы 1 қаңтардан бастап - 85 000 теңге	2025 жылғы 1 қаңтардан бастап - 46 228 теңге	«2025-2027 жылдарға арналған республикалық бюджет туралы» Қазақстан Республикасының 2024 жылғы 4 желтоқсандағы № 141-VIII Заңымен белгіленген.
2024 жыл			
АЕК 2024 жылғы 1 қаңтардан бастап - 3 692 теңге	ЕТЖ 2024 жылғы 1 қаңтардан бастап - 85 000 теңге	2024 жылғы 1 қаңтардан бастап - 43 407 теңге	«2024 - 2026 жылдарға арналған республикалық бюджет туралы» Қазақстан Республикасының 2023 жылғы 5 желтоқсандағы № 43-VIII Заңымен (2024.01.01. берілген өзгерістер мен толықтыруларымен) белгіленген.
2023 жыл			
АЕК 2023 жылғы 1 қаңтардан бастап - 3 450 теңге	ЕТЖ 2023 жылғы 1 қаңтардан бастап - 70 000 теңге	2023 жылғы 1 қаңтардан бастап - 40 567 теңге	«2023 – 2025 жылдарға арналған республикалық бюджет туралы» Қазақстан Республикасының 2022 жылғы 1 желтоқсандағы № 163-VII Заңымен (2023.01.01. берілген өзгерістер мен толықтыруларымен) белгіленген.
2022 жыл			
АЕК 2022 жылғы 1 сәуірден бастап (жәрдемақы-	ЕТЖ 2022 жылғы 1	2022 жылғы 1 сәуірден бастап - 37 389 теңге	«2022 – 2024 жылдарға арналған республикалық бюджет туралы» Қазақстан Республикасының Заңына

ларды және басқа да әлеуметтік төлемдерді есептеу үшін) - 3 180 теңге	сәуірден бастап - 60 000 теңге		өзгерістер мен толықтырулар енгізу туралы» Қазақстан Республикасының 2022 жылғы 12 мамырдағы № 121-VII Заңымен белгіленген.
АЕК 2022 жылғы 1 қаңтардан бастап (Қазақстан Республикасының заңнамасына сәйкес жәрдемақыларды және өзге де әлеуметтік төлемдерді есептеу, сондай-ақ өсімпұлдарды, салықтарды және өзге де төлемдерді қолдану үшін) - 3 063 теңге	ЕТЖ 2022 жылғы 1 қаңтардан бастап - 60 000 теңге	2022 жылғы 1 қаңтардан бастап - 36 018 теңге	«2022 – 2024 жылдарға арналған республикалық бюджет туралы» Қазақстан Республикасының 2021 жылғы 2 желтоқсандағы № 77-VII Заңымен (2022.12.05. берілген өзгерістер мен толықтыруларымен) белгіленген.
2021 жыл			
АЕК 2021 жылғы 1 қаңтардан бастап - 2 917 теңге	ЕТЖ 2021 жылғы 1 қаңтардан бастап - 42 500 теңге	2021 жылғы 1 қаңтардан бастап - 34 302 теңге	«2021 - 2023 жылдарға арналған республикалық бюджет туралы» Қазақстан Республикасының 2020 жылғы 2 желтоқсандағы № 379-VI Заңымен (2021.24.05. берілген өзгерістермен) белгіленген.
2020 жыл			
АЕК 2020 жылғы 1 сәуірден бастап - 2 778 теңге	ЕТЖ 2020 жылғы 1 сәуірден бастап - 42 500 теңге	2020 жылғы 1 сәуірден бастап - 32 668 теңге	«2020 жылға арналған нақтыланған республикалық бюджет туралы» Қазақстан Республикасы Президентінің 2020 жылғы 8 сәуірдегі № 299 Жарлығымен белгіленген.
АЕК 2020 жылғы 1 қаңтардан бастап - 2 651 теңге	ЕТЖ 2020 жылғы 1 қаңтардан бастап - 42 500 теңге	2020 жылғы 1 қаңтардан бастап - 31 183 теңге	«2020 – 2022 жылдарға арналған республикалық бюджет туралы» Қазақстан Республикасының 2019 жылғы 4 желтоқсандағы № 276-VI Заңымен (2020.03.11. берілген

			өзгерістер мен толықтырулармен) белгіленген.
2019 жыл			
АЕК 2019 жылғы 1 қаңтардан бастап - 2 525 теңге	ЕТЖ 2019 жылғы 1 қаңтардан бастап - 42 500 теңге	2019 жылғы 1 қаңтардан бастап - 29 698 теңге	«2019 – 2021 жылдарға арналған республикалық бюджет туралы» Қазақстан Республикасының 2018 жылғы 30 қарашадағы № 197-VI Заңымен (2019.22.10. берілген өзгерістер мен толықтырулармен) белгіленген.
2018 жыл			
АЕК 2018 жылғы 1 қаңтардан бастап - 2 405 теңге	ЕТЖ 2018 жылғы 1 қаңтардан бастап - 28 284 теңге	2018 жылғы 1 қаңтардан бастап - 28 284 теңге	«2018 – 2020 жылдарға арналған республикалық бюджет туралы» Қазақстан Республикасының 2017 жылғы 30 қарашадағы № 113-VI Заңымен (2018.29.10. берілген өзгерістер мен толықтырулармен) белгіленген.
2017 жыл			
АЕК 2017 жылғы 1 қаңтардан бастап - 2 269 теңге	ЕТЖ 2017 жылғы 1 қаңтардан бастап - 24 459 теңге	2017 жылғы 1 қаңтардан бастап - 24 459 теңге	«2017–2019 жылдарға арналған республикалық бюджет туралы» Қазақстан Республикасының 2016 жылғы 29 қарашадағы № 25-VI Заңымен (2017.13.11. берілген өзгерістер мен толықтырулармен) белгіленген.
2016 жыл			
АЕК 2016 жылғы 1 қаңтардан бастап - 2 121 теңге	ЕТЖ 2016 жылғы 1 қаңтардан бастап - 22 859 теңге	2016 жылғы 1 қаңтардан бастап - 22 859 теңге	«2016 - 2018 жылдарға арналған республикалық бюджет туралы» Қазақстан Республикасының 2015 жылғы 30 қарашадағы № 426-V Заңымен (2017.11.07. берілген өзгерістер мен толықтырулармен) белгіленген.

2015 жыл			
АЕК 2015 жылғы 1 қаңтардан бастап - 1 982 теңге	ЕТЖ 2015 жылғы 1 қаңтардан бастап - 21 364 теңге	2015 жылғы 1 қаңтардан бастап - 21 364 теңге	«2015 - 2017 жылдарға арналған республикалық бюджет туралы» Қазақстан Республикасының 2014 жылғы 28 қарашадағы № 259-V Заңымен (2017.11.07. берілген өзгерістер мен толықтырулармен) белгіленген.
2014 жыл			
АЕК 2014 жылғы 1 қаңтардан бастап - 1 852 теңге	ЕТЖ 2014 жылғы 1 қаңтардан бастап - 19 966 теңге	2014 жылғы 1 қаңтардан бастап - 19 966 теңге	«2014 - 2016 жылдарға арналған республикалық бюджет туралы» Қазақстан Республикасының 2013 жылғы 3 желтоқсандағы № 148-V Заңымен (2014.07.11. берілген өзгерістер мен толықтырулармен) белгіленген.
2013 жыл			
АЕК 2013 жылғы 1 қаңтардан бастап - 1 731 теңге	ЕТЖ 2013 жылғы 1 қаңтардан бастап - 18 660 теңге	2013 жылғы 1 қаңтардан бастап - 18 660 теңге	«2013 - 2015 жылдарға арналған республикалық бюджет туралы» Қазақстан Республикасының 2012 жылғы 23 қарашадағы № 54-V Заңымен (2013.29.11. берілген өзгерістер мен толықтырулармен) белгіленген.
2012 жыл			
АЕК 2012 жылғы 1 қаңтардан бастап - 1 618 теңге	ЕТЖ 2012 жылғы 1 қаңтардан бастап - 17 439 теңге	2012 жылғы 1 қаңтардан бастап - 17 439 теңге	«2012 - 2014 жылдарға арналған республикалық бюджет туралы» Қазақстан Республикасының 2011 жылғы 24 қарашадағы № 496-IV Заңымен (2012.20.11. берілген өзгерістер мен толықтырулармен) белгіленген.
2011 жыл			
АЕК 2011 жылғы 1 қаңтардан	ЕТЖ 2011 жылғы 1 қаңтардан	2011 жылғы 1 қаңтардан	«2011-2013 жылдарға арналған республикалық бюджет туралы» Қазақстан

бастап - 1 512 теңге	бастап - 15 999 теңге	бастап - 15 999 теңге	Республикасының 2010 жылғы 29 қарашадағы № 357-IV Заңымен (2011.20.10. берілген өзгерістер мен толықтырулармен) белгіленген.
2010 жыл			
АЕК 2010 жылғы 1 қаңтардан бастап - 1 413 теңге	ЕТЖ 2010 жылғы 1 қаңтардан бастап - 14 952 теңге	2010 жылғы 1 қаңтардан бастап - 14 952 теңге	«2010-2012 жылдарға арналған республикалық бюджет туралы» Қазақстан Республикасының 2009 жылғы 7 желтоқсандағы № 219-IV Заңымен (2010.06.10. берілген өзгерістер мен толықтыруларымен) белгіленген.
2009 жыл			

«Салық және бюджетке төленетін басқа да міндетті төлемдер туралы» Қазақстан Республикасының Кодексі қолданысқа енгізу туралы Қазақстан Республикасының 2008 жылғы 10 желтоқсандағы № 100-IV Заңының [34-1 бабында](#) 2009 жылғы 1 қаңтардан бастап 2010 жылғы 1 қаңтарға дейінгі кезеңге «Салық және бюджетке төленетін басқа да міндетті төлемдер туралы» (Салық кодексі) Қазақстан Республикасының Кодексі және осы Заңды қолдану мақсатында, айлық есептік көрсеткіш және ең төменгі жалақы республикалық бюджет туралы заңда белгіленген және 2009 жылдың басында қолданыста болған сомалар негізінде айқындалады.

Қазақстан Республикасы Қаржы министрлігі Салық комитеті төрағасының 2010 жылғы 10 наурыздағы 2010 жылғы 17 ақпандағы No 32226 (e.gov.kz) сұраққа жауабын қараңыз.

АЕК 2009 жылғы 1 шілдеден бастап - 1 296 теңге	ЕТЖ 2009 жылғы 1 шілдеден бастап - 13 717 теңге	«2009-2011 жылдарға арналған республикалық бюджет туралы» 2008 жылғы 4 желтоқсандағы № 96-IV Қазақстан Республикасының Заңымен (2009.11.11. берілген өзгерістер мен толықтыруларымен) белгіленген.
АЕК 2009 жылғы 1 қаңтардан бастап - 1 273 теңге	ЕТЖ 2009 жылғы 1 қаңтардан бастап - 13 470 теңге	
2008 жыл		
АЕК 2008 жылғы 1 қаңтардан бастап - 1 168 теңге	ЕТЖ 2008 жылғы 1 қаңтардан бастап - 10 515 теңге; ЕТЖ 2008 жылғы 1 шілдеден бастап - 12 025 теңге;	«2008 жылға арналған республикалық бюджет туралы» 2007 жылғы 6 желтоқсандағы № 8-IV Қазақстан Республикасының Заңымен (2008.24.10. берілген өзгерістер мен

		толықтыруларымен) белгіленген.
2007 жыл		
АЕК 2007 жылғы 1 қаңтардан бастап - 1 092 теңге	ЕТЖ 2007 жылғы 1 қаңтардан бастап - 9 752 теңге	«2007 жылға арналған республикалық бюджет туралы» 2006 жылғы 8 желтоқсандағы № 194-ІІІ Қазақстан Республикасының Заңымен (2007.22.10. берілген өзгерістер мен толықтыруларымен) белгіленген.
2006 жыл		
АЕК 2006 жылғы 1 қаңтардан бастап - 1 030 теңге	ЕТЖ 2006 жылғы 1 қаңтардан бастап - 9 200 теңге	«2006 жылға арналған республикалық бюджет туралы» 2005 жылғы 22 қарашадағы № 88-ІІІ Қазақстан Республикасының Заңымен (2006.05.07. берілген өзгерістер мен толықтыруларымен) белгіленген.
2005 жыл		
АЕК 2005 жылғы 1 қаңтардан бастап - 971 теңге	ЕТЖ 2005 жылғы 1 қаңтардан бастап - 7 000 теңге ЕТЖ 2005 жылғы 1 шілдеден бастап - 9 200 теңге	«2005 жылға арналған республикалық бюджет туралы» 2004 жылғы 2 желтоқсандағы № 3-ІІІ Қазақстан Республикасының Заңымен (2005.16.05. № 49-ІІІ ҚР Заңымен енгізілген өзгерістерімен) белгіленген.
2004 жыл		
АЕК 2004 жылғы 1 қаңтардан бастап - 919 теңге	ЕТЖ 2004 жылғы 1 қаңтардан бастап - 6 600 теңге	«2004 жылға арналған республикалық бюджет туралы» 2003 жылғы 5 желтоқсандағы № 505-ІІ Қазақстан Республикасының Заңымен (16.06.04 ж. № 564-ІІ ҚР Заңымен енгізілген өзгерістерімен) 2004 жылғы 1 қаңтардан бастап белгіленген.
2003 жыл		

АЕК 2003 жылғы 1 қаңтардан бастап - 872 теңге	ЕТЖ 2003 жылғы 1 қаңтардан бастап - 5 000 теңге	«2003 жылға арналған Республикалық бюджет туралы» Қазақстан Республикасының 2002 жылғы 12 желтоқсандағы № 362-ІІ Қазақстан Республикасының Заңымен (12.06.03 ж. № 438-ІІ ҚР Заңымен енгізілген өзгерістерімен) 2003 жылғы 1 қаңтардан бастап белгіленген.
2002 жыл		
АЕК 2002 жылғы 1 қаңтардан бастап - 823 теңге	ЕТЖ 2002 жылғы 1 қаңтардан бастап - 4 181 теңге	«2002 жылға арналған республикалық бюджет туралы» Қазақстан Республикасының 2001 ж. 15 желтоқсандағы № 273-ІІ Заңымен 2002 жылғы 1 қаңтардан бастап белгіленген.
2001 жыл		
АЕК 2001 жылғы 1 қаңтардан бастап - 775 теңге	ЕТЖ 2001 жылғы 1 қаңтардан бастап - 3 484 теңге	«2001 жылға арналған республикалық бюджет туралы» Қазақстан Республикасының 2000 ж. 22 желтоқсандағы № 131-ІІ Заңымен 2001 жылғы 1 қаңтардан бастап белгіленген.
2000 жыл		
АЕК 2000 жылғы 1 қаңтардан бастап - 725 теңге	ЕТЖ 2000 жылғы 1 қаңтардан бастап - 2 680 теңге	«2000 жылға арналған республикалық бюджет туралы» Қазақстан Республикасының 1999 ж. 11 қараша № 473-І Заңымен 2000 жылғы 1 қаңтардан бастап белгіленген.
1999 жыл		
АЕК 1999 жылғы 1 қаңтардан бастап - 660 теңге АЕК 1999 жылғы 1 сәуірден бастап - 715 теңге АЕК 1999 жылғы 1 қазаннан бастап - 725 теңге	ЕТЖ 1999 жылғы 1 қаңтардан бастап - 2 440 теңге ЕТЖ 1999 жылғы 1 сәуірден бастап - 2 650 теңге ЕТЖ 1999 жылғы 1 қазаннан бастап - 2 680 теңге	«1999 жылға арналған республикалық бюджет туралы» Қазақстан Республикасының 1998 ж. 16 желтоқсандағы № 318 Заңымен белгіленген.

1998 жыл		
АЕК 1998 жылғы 1 қаңтардан бастап - 630 теңге АЕК 1998 жылғы 1 сәуірден бастап - 640 теңге АЕК 1998 жылғы 1 шілдеден бастап - 650 теңге АЕК 1998 жылғы 1 қазаннан бастап - 660 теңге	ЕТЖ 1998 жылғы 1 қаңтардан бастап - 2 360 теңге ЕТЖ 1998 жылғы 1 сәуірден бастап - 2 380 теңге ЕТЖ 1998 жылғы 1 шілдеден бастап - 2 400 теңге ЕТЖ 1998 жылғы 1 қазаннан бастап - 2 440 теңге	«1998 жылға арналған республикалық бюджет туралы» 1997 жылғы 9 желтоқсандағы № 201-І Қазақстан Республикасының Заңымен белгіленген.
1997 жыл		
АЕК 1997 жылғы 1 қаңтардан бастап - 550 теңге АЕК 1997 жылғы 1 сәуірден бастап - 565 теңге АЕК 1997 жылғы 1 шілдеден бастап - 585 теңге АЕК 1997 жылғы 1 қазаннан бастап - 620 теңге	ЕТЖ 1997 жылғы 1 қаңтардан бастап - 2 030 теңге ЕТЖ 1997 жылғы 1 сәуірден бастап - 2 060 теңге ЕТЖ 1997 жылғы 1 шілдеден бастап - 2 085 теңге ЕТЖ 1997 жылғы 1 қазаннан бастап - 2 340 теңге	«1997 жылға арналған республикалық бюджет туралы» 1996 жылғы 31 желтоқсандағы № 59-І Қазақстан Республикасының Заңымен белгіленген.
1996 жыл		
I тоқсан - 320 теңге II тоқсан - 380 теңге III тоқсан - 460 теңге IV тоқсан - 530 теңге	_____	Зейнетақыларды, жәрдем-ақыларды және басқа да әлеуметтік төлемдерді есептеу, сондай-ақ өсімпұлдарды, салықтар мен басқа да төлемдерді ай сайын қолдану үшін «Заң күші бар 1996 жылға арналған республикалық бюджет туралы» Қазақстан Республикасы Президентінің 1995 жылғы 21 желтоқсандағы № 2700 Жарлығымен белгіленген.
1995 жыл		
_____	ЕТЖ 1995 жылғы 1 қаңтардан бастап - 200 теңге	«Заң күші бар 1995 жылға арналған республикалық бюджет туралы» Қазақстан Республикасы Президентінің

	ЕТЖ 1995 жылғы 1 наурыздан бастап - 250 теңге ЕТЖ 1995 жылғы 1 шілдеден бастап - 280 теңге ЕТЖ 1995 жылғы 1 қазаннан бастап - 300 теңге	1995 жылғы 15 наурыздағы № 2120 Жарлығымен белгіленген.
--	--	---